
   
 

   
 

   

   

 

Zápis z jednání výkonného výboru   

dne 7. prosince 2021 

 

Čas jednání: 7. 12. 2021 (13:00 – 15:00) 

Místo jednání: online  

Přítomni: M. Bočková (MUNI), J. Jirát (VŠCHT), J. Kříž (MUNI), H. Landová (ČZU), M. Otavová (UHK), R. 

Římanová (UK), H. Sedláčková (UPOL). V. Šubrta (VŠE), J. Vencláková (TUL) 

Omluveni: ---- 

 13:00 – 13:15 Setkání ředitelů: reflexe 
 
H. Landová zahájila jednání výzvou ke zhodnocení právě proběhlého setkání ředitelek a ředitelů knihoven 
členských VŠ (pozn.: proběhlo online formou ve stejný den v dopoledních hodinách).  
 
Z diskuse vyplynulo:  
 

▪ Po organizační a technické stránce online setkání proběhlo bez problémů.  
▪ Ukazuje se, že je velmi důležitá úvodní část sdílení novinek z jednotlivých knihoven.  
▪ Vyplynulo několik zajímavých témat, která by stálo za to dále rozvíjet a sledovat (podpora vědy, 

ORCID a autority, dílčí knihovny: námět pro workshopy, stáže?) 
▪ Vyplývající úkoly: Připomenout vyplnění dotazníku k MVS; Další akce týkající se spolupráce NKT a 

AKVŠ v souvislosti s jednotnou knihovní platformou (viz následující bod tohoto zápisu).  
 

 

 
13:15 – 13:45 Jednotná knihovní platforma: další akce   
 

▪ Členové VV prodiskutovali informace, které jsou aktuálně k dispozici ohledně plánovaného 
projektu: informace z NTK ohledně odchodu P. Synka z pozice koordinátora příprav projektu, 
informace od E. Dibuszové, které zazněly na setkání ředitelů.  

▪ Proběhlo shrnutí jednotlivých kroků / milníků souvisejících s dosavadním průběhem příprav.  
▪ Jako klíčový se ukazuje být odklon od jednoznačného zacílení připravovaného projektu CARDS na  

hledání řešení pro implementaci jednotné knihovní platformy, které bylo deklarováno v dopisu P. 
Dolečka (MŠMT) směrem k rektorům (květen 2021).  

▪ Z diskuse vyplynula rizika, která velká část VV cítí: 1) Nečekaná změna v týmu a nejistota ohledně 
další komunikace; 2) Nejasnosti ohledně skloubení aktivit ohledně jednotného knihovního 
systému a aktivit zaměřených na implementaci EOSC; 3) Malá informovanost VŠ knihoven ze 
strany NTK – navzdory faktu, že právě VŠ knihovny jsou zásadní cílovou skupinou.  

▪ Role VV AKVŠ by měla být velmi aktivní. Hlavním úkolem je držet jasně dané komunikační kanály a 
trvat na možnosti vyjadřovat se k jednotlivým krokům příprav.  

▪ Závěr diskuse byl věnován rozhodnutí, jakým způsobem komunikovat směrem k NTK obavy z výše 
uvedených rizik a žádost o vylepšení komunikace.   

 
 
 



   
 

   
 

Rozhodnutí:  
H. Landová připraví draft oficiálního dopisu adresovaného řediteli NTK. M. Svobodovi. Po zapracování 
případných připomínek dalších členů VV dopis odešle. Hlavním bodem je snaha o nastavení včasné a 
úplné komunikace. Součástí dopisu bude i žádost o možnost připomínkování aktualizovaného ideového 
záměru projektu dříve, než půjde na MŠMT. V případě, že by z NTK nebyla žádná či dostatečná reakce, 
by VV zvážil další možné kroky.  
 
Poznámka: Výše uvedené rozhodnutí bylo přijato osmi z devíti členů VV AKVŠ. J. Jirát se zdržel hlasování 
z důvodu střetu zájmů vyplývajícího z pracovního poměru v NTK.  
 

 
13:45 – 14:00 Volby VV AKVŠ; příprava VK  
 
H. Landová a V. Šubrta informovali členy VV o průběhu příprav voleb nového VV pro období 2022 – 2024.  
 

▪ Formulář pro nominace a průvodní dopis budou připraveny pro rozeslání v pátek 10. 12. Rozeslání 
proběhne prostřednictvím datové schránky.  

▪ Termín pro zaslání nominací zpět z jednotlivých VŠ je 10. 1. 2022.   
▪ Další důležité termíny pro přípravu VK: odeslání materiálů na jednotlivé VŠ: 3. 2.; konání VK: 24. 2. 
▪ H. Landová a V. Šubrta připraví soupis materiálů a harmonogram jejich přípravy v průběhu ledna.  
▪ Rozhodnutí, zda se VK bude konat online nebo offline, se bude řídit aktuální epidemickou situací a 

platnými opatřeními. Jednoznačnou preferencí je konání VK offline.  
▪ Organizační zajištění bude v režii ČZU v Praze, s finanční podporou AKVŠ (občerstvení).  
▪ V případě nemožnosti offline jednání bude připraveno online řešení na platformě MS Teams 

Univerzity Karlovy.  
 

 
14:00 – 14:30 Strategie AKVŠ  
 
V. Šubrta moderoval diskusi týkající se přípravy strategického plánu AKVŠ pro další období.  
 
Závěry:  

▪ V. Šubrta dopracuje draft strategie a poskytne jej členům VV k připomínkám. (T: 7. 1.)  
▪ Celý VV připojí své připomínky (T: 12. 1.).  
▪ V. Šubrta dokument na základě připomínek upraví a nasdílí k připomínkám členským VŠ (T: 17. 1.) 
▪ Jednotlivé VŠ budou mít na případné dotazy a připomínky prostor do 25. 1.  
▪ Poté bude dokument finalizován a připraven k odeslání spolu s dalšími podklady k výroční 

konferenci.  
 

14: 30 – 14:45 Pracovní skupina EIZ  
 
V. Šubrta seznámil členy VV s aktuální situací ohledně příprav nové pracovní skupiny zaměřenou na 
problematiku elektronických informačních zdrojů:  

▪ Informoval o průběhu online setkání 2. 12.  
▪ Informoval o výsledcích setkání, zejm. výstupech diskuse o prioritách činnosti pracovní skupiny.  
▪ Předložil návrh na vznik pracovní skupiny.  

 
Závěr: VV AKVŠ jednomyslně schválil vznik nové pracovní skupiny EIZ.  
 
Další kroky:  

▪ V. Šubrta o vzniku PS informuje kontaktní osoby členských VŠ.  
▪ V. Šubrta připraví informace o PS na web AKVŠ.  

 



   
 

   
 

14:45 – 15:00 Různé 
 

▪ BA 2022 (Olomouc): byl stanoven termín konání konference na 18. - 19. 10. 2022 
▪ ÚKR: H. Landová informovala o posledním jednání ÚKR (6. 12. 2021), které bylo věnováno 

otázkám systému MVS v ČR v návaznosti na službu Získej, která se začala rozbíhat ve vazbě na 
Centrální portál knihoven.   

▪ SDRUK + SKIP + AMG + AKVŠ: V roce 2022 se bude konat velký knihovnický kongres v Lipsku. 
Z původního březnového termínu byl kongres přesunut na 31. 5. – 2. 6. 2022 – uskuteční se 
fyzicky.  Na kongresu by měla proběhnout velká prezentace českého knihovnictví připravená ve 
spolupráci všech oborových organizací. AKVŠ zohlední své zapojení do příprav Kongresu i aktivní 
účasti do návrhu rozpočtu na rok 2022. H. Landová bude informovat o dalších krocích.  

▪ Udržitelnost v knihovnách: tématem roku 2022 z knihoven směrem k veřejnosti bude 
udržitelnost, SDGs a vše související. Je připraven souhrn doporučení, vzorové grafické materiály 
apod.: vše dostupné na https://koncepce.knihovna.cz/2022-udrzitelnostvknihovnach-pridejte-
se/  V roce 2022 bude zároveň probíhat interní příprava (tj. mezi knihovnami) dalšího společného 
komunikačního tématu – tentokrát pro rok 2023 – kterým bude mediální gramotnost. AKVŠ do 
přípravné skupiny nominuje svého zástupce – pravděpodobně zástupce PS IVIG.  

▪ CovidCON: konference byla posunuta na 1. dubna 2021. Stále platí, že bude na programu 
příspěvek za VŠ knihovny (přednášející H. Landová).   

▪ Témata pro stáže v roce 2022: Při nejbližší příležitosti je nutné vytipovat další témata pro stáže, 
které se tak dobře rozjely v roce 2021.  
 

 
Plánovaná jednání VV AKVŠ:  
 

▪ Leden 2022: celodenní jednání 20. 1.  
▪ Únor 2022: online, zaměřeno na přípravu výroční konference.  
▪ 24. 2. od 10:00 (Knihovna ČZU) (poté navazuje VK AKVŠ).  
▪ 24. 2. po výroční konferenci: jednání nově zvoleného výkonného výboru (aktuálně je v diskusi i 

možnost delšího jednání pro lepší seznámení nového VV, volbu předsednictva a předání některých 
agend).  
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